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BLIZU SMO CRNOG REKORDA Korona probija sve dosadašnje brojke, a ovo je prognoza oko 
koje su SVI STRUČNJACI SAGLASNI 

Korona brojke ovih dana divljaju. Juče smo sa čak 7.723 zaraženih bili na samo korak od 
dostizanja rekorda iz prethodnog talasa od 7.999 novozaraženih na dan. Danas je situacija 
neznatno bolja, sa 7.628 pozitivnih na korona virus, ali i sa čak 32 preminulih. 
"Blic" istražuje koliko je verovatno da ćemo probiti crni rekord iz decembra 2020, kada će biti 
vrh ovog novog talasa i koje mere bi trebalo hitno preduzeti ne bi li se situacija stavila pod 
kakvu - takvu kontrolu. 
Juče smo bili na sam korak od crnog rekorda iz prethodnog talasa 
Vrh talasa za dve - tri nedelje 
Kako kaže epidemiolog iz Vranja dr Slađan Stanković, broj vakcinisanih je nedovoljan, a virus se 
agresivno širi među osetljivom populacijom. 
- Prema podacima kojima raspoložemo očito je da je virus virulentniji i da je potrebno manje 
virusnih čestica za zaražavanje. Jedna osoba će sada zaraziti mnogo više njih, dakle zaražavanje 
je brže nego ikad. 
On ističe kako je vakcinacija imala izvesnih uspeha ali da to nije dovoljno i da ima još mnogo 
nezaštićenih. Iz tog razloga dr Stanković smatra da će ovaj talas i dalje da ide na gore i da se vrh 
očekuje tek za nekoliko nedelja. 



 
 

- I dalje će da bude u rastućem trendu i probiće rekord iz prošlog talasa. Situacija je loša a tek za 
dve do tri nedelje se očekuje vrhunac talasa - kaže on. 
Na naše pitanje šta bi dalo rezultate, on smatra da bi svakao trebalo preduzeti određene mere 
ali da je i tad upitno koliko bi se brzo situacija izmenila. 
- Sve je u rukama Republičkog kriznog štaba. Mora da se uvidi jačina virusa, Trebalo bi uvesti 
najpre kovid propusnice. Zatim, ograničiti broj onih koji prisustvuju skupovima - on mora da 
bude ispod 500 i na otvorenom i u zatvorenom. Koncerte i slavlja bi trebalo ograničiti, ili 
zabraniti barem u ovom periodu. To je neminovnost. 
On takođe kaže da bi trebalo da škole pređu na online a takođe i da se dobro poznate mere o 
maskama i distanci poštuju. 
"Makar uveli i mere, vrh talasa tek dolazi" 
Ipak, on kaže da broj novozaraženih neće opasti toliko brzo. 
- Vrh talasa dolazi za dve do tri nedelje, makar sad uveli mere. 
Dr Stanković smatra da je jedini izlaz što veći obuhvat vakcinama i odgovornost svakog 
pojedinca. 
- Moramo da budemo ko pojedinci odgovorni. Ne smemo da u ovom trenutku preispitujemo 
nauku. Imamo još vremena da povećamo obuhvat vakcinacijom i tad će situacija biti lakša - 
zaključuje Stanković. 
"Ovo će se nastaviti" 
Sa doktorom Stankovićem se slaže i epidemiolog dr Predrag Delić koji nije uopšte optuimističan 
što se tiče broja zaraženih na vrhu ovog talasa: 
- Rast broja zaraženih će samo rasti. Čak ni opsežne mere neće dati brzi rezultat. Vrh talasa će 
biti tu tek za tri nedelje. 
Rast broja zaraženih mogao bi da napravi pritisak na naš zdravstveni sistem 
On strahuje od onog što se može desiti u neposrednoj budućnosti i smatra da će rekordi biti 
prestignuti. 
- Pošto je velika verovatnoća da ćemo imati i više od osam hiljada zaraženih, broj 
hospitalizovanih će samo rasti a to može dovesti do prevelikog pritiska na naš zravstveni sistem. 
On kaže da i pored svega toga momentalne mere moraju da se donesu. 
- Ko što sam rekao, čak i opsežne mere neće dati momentalni rezultat, ali ih svejedno moramo 
doneti - odlučan je dr Delić. 
Vruća jesen 
Uzevši sve u obzir jasno je da nas do vrha ovoga talasa čekaju teški dani a i da bi po dostizanju 
pika, broj zaraženih mogao da ostane na prilično visokom nivou tako da ne bi mogli da se 
opustimo. 
Neki gradovi već ukidaju unapred zakazane manifestacije, kao na primer Šabac koji je otkazao 
svoj čuveni vašar. 
U školama pak već razmišljaju o uvođenju novih mera pa čak i o redovnom testiranju učenika. 
To je potvrdio ministar prosvete Branko Ružić. 
- Nastojaćemo da uvedemo i redovno testiranje učenika da bismo imali što realniju sliku 
situacije i nadamo se da će roditelji podržati ovu inicijativu. Neće biti neke posebne kontrole i 
inspekcija, jer je obrazovni sistem ozbiljan i celu situaciju nadgledaju direktori škola i nastavno 
osoblje. 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/necemo-u-sabac-na-vasar-dve-manifestacije-u-ovom-gradu-otkazane-zbog-korone-imamo/lh3gbec
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/necemo-u-sabac-na-vasar-dve-manifestacije-u-ovom-gradu-otkazane-zbog-korone-imamo/lh3gbec
https://www.blic.rs/vesti/beograd/testiracemo-ucenike-redovno-ministar-prosvete-najavio-prelazak-na-onlajn-nastavu-kada/ckh75fq


 
 

Javnost je uznemirila i vest da nas je Bugarska stavila na "crvenu listu" i zabranila ulazak našim 
građanima. 
Obaranje rekorda 
Iako broj novozaraženih nije dostigao cifru od 7.999, koliko je najviše bilo u decembru 2020, 
juče je ipak oboren jedan rekord - naime, u jednom danu testirano je skoro 28.000 ljudi. 
Do sada ih je najviše bilo takođe 1. decembra prošle godine - 22.837. 
"Jedan deo građana poštuje sve mere, ali većina ne" 
Član Kriznog štaba dr Predrag Kon ocenio je nedavno da će se epidemiološka sitiacija u Srbiji 
pogoršavati i da će i u naredne dve nedelje broj zaraženih biti u porastu. 
Kako je naveo za RTS, ne preduzimaju se delotvorne mere kako bi se situacija s virusom 
stabilizovala i njegovo mišljenje je da ćemo probiti psihološku granicu od 8.000 novozaraženih. 
- Jedan deo građana poštuje sve mere, ali većina ne, odbija da nosi maske, odbija da se 
vakciniše, ponašaju se po principu ne može nam niko ništa, jači smo od sudbine - naveo je dr 
Kon. 
Naglasio je da medicinski deo Kriznog štaba već odavno zahteva uvođenje kovid propusnica, a, 
po ko zna koji put, istakao je i značaj vakcinacije. 
Rekao je da oni koji sumnjaju u vakcine i odbijaju vakcinaciju veruju u izmišljotine, a ne u nauku, 
kao i da vakcinacija nije zaustavila virus, ali je smanjila smrtne ishode i teške forme bolesti. 
- Amerikanci su izračunali da je 11 puta veći rizik da umrete od kovida ukoliko niste vakcinisani - 
rekao je Kon. 
 

 

 

https://www.blic.rs/vesti/drustvo/rampa-za-srbiju-bugarska-nasu-zemlju-stavila-na-crvenu-listu-od-danas-zabranjen-ulaz/wpmd503
https://www.blic.rs/vesti/drustvo/rampa-za-srbiju-bugarska-nasu-zemlju-stavila-na-crvenu-listu-od-danas-zabranjen-ulaz/wpmd503
https://www.blic.rs/vesti/beograd/resiti-problem-mesta-gde-nije-neophodno-boraviti-sta-ce-nam-sve-doneti-kovid/ks3y7cs


 
 

"MALO SE ZAKASNILO S PROPUSNICAMA" Doktor Kon najavio uskoro sednicu Kriznog štaba 

Epidemiolog Predrag Kon najavio da danas će se narednih dana održati sednica Kriznog štaba, 
čiji je član, i dodao da je alternativa kovid propusnicama - zatvaranje. 
"Što se tiče kovid propusnica, malo se zakasnilo. Vrlo smo ozbiljno diskutovali o tome još u 
maju, na nivou grada. Rečeno je da je uvođenje neustavno i prestalo je da se priča o tome", 
izjavio je Kon za TV Prva. 
On je dodao da kovid propusnice mogu da se odnose na aktivnosti koje nisu esencijalne za život 
čoveka, a to su zabave, slavlja. 
"Proslo je vreme kada bi kovid propusnice dale maksimalan efekat. Alternativa propusnicama je 
zatvaranje, nema druge. Ne policijski čas. Ili da ne radimo ništa, ali to otvoreno da se saopšti i 
biće nam onako smo se vakcinisali", dodao je Kon. 
On kaže da je bilo očekivano da se dogodi povećanje u broju obolelih. 
"Samo, očekivali smo da će se to desiti malo kasnije. Očekivali smo i da će snaga i potencijal 
virusa da slabi i onda nam se to dogodilo da pred početak školske godine, nakon povratka sa 
odmora, dođe do porasta. Šokantno je kada vidite koliki su brojevi novoobolelih, da se ljudi 
odlučuju da veruju izmišljotinama kojima su bili zatrpani decenijama unazad kada je rec o 
vakcinama", naglasio je Kon. 
On kaže da je izdominirao stav - ne može nam niko ništa. 
"Ovde se ide po principu - ne može nam niko ništa, jači smo od sudbine. U ovakvoj situaciji 
organizovati veselje? Pa, šta je to nego ovo što sam upravo rekao - "ne može nam niko ništa"? 
Ne razumem tu vrstu samoubilačke borbe protiv virusa. Ako sakupite na slavlju 200-300 ljudi na 
jednom mestu, rizik od zaražavanja, jasno, postoji. Ali, ako je već tako, ljudi, vakcinišite se, pa 
idite na slavlje", poručio je epidemiolog. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 

Epidemijski brojevi se pogoršavaju – sve više zaraženih u bolnicama 

Koronavirus je u Srbiji od početka epidemije registrovan kod 838.512 osoba, a zabeležena su 
7.633  smrtna slučaja, pokazuju podaci sa sajta covid19.rs. 
Raste broj pregleda u kovid ambulantama užičkog Zdravstvenog centra. Juče je pregledan 2.091 
pacijent. 
U bolnice je primljeno njih 82, među kojima je 58 nevakcininisanih, 21 je vakcinisano 
Sinofarmom, dvoje Fajzer i jedno sputnjik vakcinom. 
Otpušteno je 38 pacijenata, dok je u dnevnoj bolnici njih 223. 
Ukupno hospitalizovanih u bolnicama Zlatiborskog okruga je 423, među kojima je 21 na 
respiratoru - 17 u Užicu, troje u Priboju i jedno u Prijepolju. 
Epidemiolog Predrag Kon najavio da će narednih dana biti održana sednica Kriznog štaba i 
istakao da je alternativa kovid propusnicama - zatvaranje. 
"Što se tiče kovid propusnica, malo se zakasnilo. Vrlo smo ozbiljno diskutovali o tome još u 
maju, na nivou grada. Rečeno je da je uvođenje neustavno i prestalo je da se priča o tome", 
izjavio je Kon za televiziju Prva. 
Objasnio je da kovid propusnice mogu da se odnose na aktivnosti koje nisu esencijalne za život 
čoveka, a to su zabave, slavlja. 



 
 

"Prošlo je vreme kada bi kovid propusnice dale maksimalan efekat. Alternativa propusnicama je 
zatvaranje, nema druge, ili li da ne radimo ništa, ali onda to otvoreno da se saopšti i biće nam 
onako smo se vakcinisali", rekao je Kon. 
Kaže i da je bilo očekivano da će broj zaraženih rasti. 
"Očekivali smo da će se to desiti malo kasnije. Očekivali smo i da će snaga i potencijal virusa da 
slabi i onda nam se dogodilo da pred početak školske godine, nakon povratka sa odmora, dođe 
do porasta. Šokantno je kada vidite koliki su brojevi novoobolelih, da se ljudi odlučuju da veruju 
izmišljotinama kojima su bili zatrpani decenijama unazad kada je reč o vakcinama", naglasio je 
Kon. 
Smatra da u Srbiji dominira stav "ne može nam niko ništa, jači smo od sudbine". 
"Ovde se ide po principu - ne može nam niko ništa, jači smo od sudbine. U ovakvoj situaciji 
organizovati veselje? Pa, šta je to nego ovo što sam upravo rekao - ne može nam niko ništa? Ne 
razumem tu vrstu samoubilačke borbe protiv virusa. Ako sakupite na slavlju 200 do 300 ljudi na 
jednom mestu, rizik od zaražavanja, jasno, postoji. Ali, ako je već tako, ljudi, vakcinišite se, pa 
idite na slavlje", naglasio je Kon. 
U Subotici je aktivno 700 slučajeva, u Bačkoj Topoli 107, u Malom Iđošu 95. U bolnici se leči 31 
pacijent, od kojih je šestoro na intenzivnoj nezi. 
Dr Elizabeta Vrana, šefica respiratorne ambulante Doma zdravlja, rekla je za RTS da se svakog 
dana povećava broj pregleda, kojih dnevno bude oko 250. 
Testira se oko 150 osoba, od kojih trećina bude pozitivna, a nevakcinisano je 80 odsto, rekla je 
dr Elizabeta Vrana. 
U bolnicu se dnevno uputi do deset pacijenata. 
"Primetili smo da imamo radno aktivnog stanovništva, mlađih studenata, školske dece. 
Preporučujem vakcinaciju čak i deci od 12 godina da bismo zaštitili stariju populaciju, jer su deca 
prenosioci virusa", istakla je šefica respiratorne ambulante DZ Subotica. 
Slađana Parezanović, načelnica školske uprave u Čačku, kaže za RTS da su pojedina odeljenja u 
Čačku i Gornjem Milanovcu prešla na onlajn model nastave zbog pozitivnih učenika. 
U Ivanjici i Lučanima u srednjim školama nastava se potpuno odvija onlajn, a 7. i 8. razredi idu 
kombinovano. 
Prema rečima Parezanovićeve, ako se razboli nastavnik, direktor je dužan da organizuje 
zamenu. 
"Negde ima problema u stručnim školama, što se tiče struka koje su manje zastupljene na 
tržištu rada, malo se situacija usložnjava, ali direktori je drže pod kontrolom", rekla je načelnica 
školske uprave u Čačku. 
Poslednji epidemijski podaci pokazuju da je povećan broj pregleda školske dece u dečjem 
dispanzeru u Čačku. 
U zemlji je zbog zaraze koronavirusom, prema poslednjim podacima, hospitalizovan 
3.621 pacijent. Na respiratorima se, prema jučerašnjem preseku, nalazi 167 osoba. 
U Srbiji ne prestaju da rastu epidemijski brojevi – virus je, prema poslednjem preseku, potvrđen 
kod još 7.628 osoba, a testirano je 26.008 ljudi. 
Od posledica zaraze preminule su još 32 osobe. Raste i broj pacijenata u kovid-bolnicama. Od 
njih 3.621, 167 je priključeno na respirator. 
Već nekoliko dana broj novoobolelih je blizu onom koji je zabeležen 1. decembra 2020. godine, 
kada je u Srbiji registrovano najviše inficiranih u jednom danu - 7.999. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4513315/koronavirus-srbija-podaci-presek.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4513315/koronavirus-srbija-podaci-presek.html


 
 

Lekari pozivaju građane da se vakcinišu i poručuju da su vakcine vrlo snažno oružje kojim 
možemo da se štitimo. 
Direktorka Instituta Torlak Vera Stoiljković rekla je za RTS da je u utorak posle podne stiglo 300 
litara komponente 1 i još toliko komponente 2 ruske vakcine protiv kovida 19. 
"Očekujemo da ćemo od te količine dobiti pa 500.000 litara obe komponente, a proizvodnja će 
biti gotova do 24. septembra", dodala je Stoiljkovićeva. 
 
 
 

 

Janković: Kovid propusnice bi se odnosile na kafiće, restorane – odluka još nije doneta 

Imunolog i član Kriznog štaba Srđa Janković kaže za RTS da su kovid propusnice najefikasnije i 
najpravičnije rešenje. Ta mera bi se odnosila na kafiće, restorane, noćne klubove, ali definitivna 
odluka još nije doneta. 
Srđa Janković je, gostujući u Jutarnjem programu RTS-a, rekao da to što ima manje 
hospitalizovanih nego ranije, iako je mnogo novozaraženih, jeste efekat vakcine. 
Međutim, kako ističe, to nije dovoljno i ne možemo da se opustimo. 
"Mnogo je hospitlaizovanih i životno ugroženih, zahvaljujući tome što je malo više od polovine 
vakcinisanih građana imamo drugačiji odnos broja zaraženih i tešku sliku. Vakcina i kad ne 
zaštiti potpuno od simpoma, štiti od težih posledica bolesti, manje su šanse da se vakcinisan 
premine", rekao je imunolog. 
Smatra i da se problemi koje imamo sa sprovođenjem mera najviše vide u gradskom prevozu, 
gde postoji rizik od prenošenja zaraze. 
"Nismo u mogućnosti da se autobusi pune do trećine i polovine kapaciteta. Tako da je maska uz 
vakcinu ostala glavno sredstvo zaštite i zato ne bi trebalo da bude razumnog razloga da neko ne 



 
 

nosi masku, najavljene su strože inspekcije, ali sa kontrolom treba pelovati i na svest", poručuje 
član Kriznog štaba. 
Kada je reč o kovid propusnicama, Janković kaže da odluka još nije doneta, ali smatra da bi to 
bilo najpravičnije i najefikasnije rešenje. 
"Neki smatraju da to krši ljudska prava, ali zavisi o čemu tačno govorimo. Mislimo na to da za 
neko okupljanje, gde je zabava, što nije nasušna potrebna, da je potrebno da bi se obezbedila 
sigurnost onih koji su tu, da se tom mestu pristupa ili sa dokazom o vakcini, negativnom test na 
kovid, ili da je preležao bolest", istakao je Janković. 
Dodaje da su tako ljudska prava ispoštovana. 
"Ako je neko odbio vakcinu što je legitimno, smatram da je pravičan balans za zaštitu ostatka 
zajednice, da na drugi način zaštiti tu istu zajednicu", rekao je Janković dodajući da bi se to 
odnosilo na restorane, kafiće, noćne klubove. 
Govoreći o velikoj broju mladih koji su zaraženi, Janković kaže da je tu primetan efekat ledenog 
brega - kad ima mnogo novih slučajeva, ima i dosta zaraženih u svim uzrasnim kategorijama. 
"Među decom je najmanje teška klinička slika, ali se i to dešava, moguće su komplikacije kovida, 
naročito sistemski zapaljenski sindrom, koje se javlja nakon preležane bolesti kod dece koja 
imaju genetsku predispoziciju, što ne može da se zna, zato je dobro i da deca budu vakcinisana", 
preporučio je Janković. 
Govoreći o vakcinaciji trudnica, one se ne vakcinišu u prvom trimestru iz predostrožnsti dok se 
ne formiraju svi organi bebe. Janković dodaje da se i inače neke intervencije ne rade u prva tri 
meseca. 
"Nikakav efekat štetan ni po majku ni po plod nema vakcina. Sve vakcine koje ne spadaju u žive, 
a nijedna protiv kovida nije, su se i ranije davale trudnicama, bezbedne su. Mnogo bezbednije je 
vakcinisati trudnu ženu nego rizikovati da dobije kovid", ukazuje imunolog. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



 
 

 

 

Na eUpravi iskazivanje interesovanja za vakcinu za grip 

Svim građanima Srbije od danas je omogućeno da putem Portala eUprava iskažu interesovanje 
za vakcinisanje protiv sezonskog gripa i izbegnu i najmanju gužvu u svom domu zdravlja, 
saopštila je Kancelarija za informacione tehnologije i elektronsku upravu. 
Vakcinacija protiv sezonskog gripa počeće od 15.oktobra. 
Popunjavanjem upitnika i slanjem zahteva ne daje se saglasnost za vakcinaciju već isključivo 
iskazuje interesovanje. 
Kako je navedeno, u svakom trenutku svoje iskazano interesovanje svako može da promeni ili 
obriše. 
Kako bi se pokrenula ova usluga, nije potrebno da neko bude registrovani korisnik Portala 
eUprava. 
Više informacija može se naći na linku: https://euprava.gov.rs/sezonski-
grip?fbclid=IwAR17pLhlBfBFiqmw9bcfg3mFNpeSHnbOgyTns9ae6nrveAfGuX1dSqCD18c> 
 
 

https://euprava.gov.rs/sezonski-grip?fbclid=IwAR17pLhlBfBFiqmw9bcfg3mFNpeSHnbOgyTns9ae6nrveAfGuX1dSqCD18c
https://euprava.gov.rs/sezonski-grip?fbclid=IwAR17pLhlBfBFiqmw9bcfg3mFNpeSHnbOgyTns9ae6nrveAfGuX1dSqCD18c


 
 

 

 

Nastavljena proizvodnja na Torlaku, za deset dana još milion doza ruske vakcine 

Direktorka Instituta Torlak Vera Stoiljković izjavila je da je počela proizvodnja novih količina 
vakcina protiv koronavirus "Sputnjik" i da bi do 24. septembra trebalo da bude proizvedeno 
milion doza. 
Ona je za RTS rekla da je u utorak popodne stiglo 300 litara komponente 1 i još toliko 
komponente 2 ruske vakcine protiv kovida-19. 
„Očekujemo da ćemo od te količine napuniti po 500.000 doza obe komponente, a proizvodnja 
će biti gotova do 24. septembra“, kazala je Vera Stoiljković. 
Po završetku proizvodnje, Tolak kao proizvođač obaviće kontrolu vakcina. 
„Po ugovoru sa ruskim partnerom, uzorci će biti poslati i ruskom Institutu „Gamaleja“, a po 
pristizanju rezultata vakcine će biti spremne za upotrebu“, navela je Vera Stoiljković i dodala je 
do sada „Torlak“ već proizveo 272.900 kompomenete 1 i 278.040 komponente 2. 
„Rezultati za te vakcine su odlični. Vakcine će biti dostupne kada se završi izrada potrebne 
dokumentacije. Da bi se ispunili uslovi za proizvodnju vakcina, neophodna su stalna 
unapređenja. Naručena oprema koja upravo treba da stigne omogućiće da ‘Torlak’ drži korak sa 
vodećim svetskim proizvođačima“, zakljčila je Stoiljković. 
 



 
 

 

 

 

 

 

 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 


